

Fokus selesai isu rakyat

Belanjawan diharap tidak bersifat populistik, mampu beri manfaat pada semua pihak

Oleh Mahanum Abdul Aziz dan Ahmad Suhael Adnan
bhnews@bh.com.my

Kuala Lumpur: Belanjawan 2020 yang bakal dibentangkan di Dewan Rakyat pada 11 Oktober depan, diharap tidak bersifat populistik, sebaliknya menjadi belanjawan yang manfaatnya dapat dinikmati semua pihak.

Belanjawan yang kali kedua dibentangkan kerajaan Pakatan Harapan (PH) itu juga perlu menggambarkan wawasan Kemakmuran Bersama dengan memastikan segala peruntukan dapat dinikmati semua rakyat.

Pengurus Pembangunan Perniagaan, Putra Business School (PBS), Prof Madya Dr Ahmed Razman Abdul Latiff, berkata belanjawan kali ini perlu menumpukan usaha menangani setiap isu dihadapi pelbagai lapisan masyarakat, sama ada golongan belia, petani, pesawah, pekerja, usahawan dan sebagainya.

Beliau menyarankan tumpuan perlu diberikan dalam membantu rakyat supaya mereka dapat menikmati kemakmuran ekono-



Dari kiri, Ahmad Yazid, Solomon, Ahmed Razman dan Sabaruddin (moderator) pada program Bicara Belanjawan 2020 anjuran BH di Kuala Lumpur, semalam.

(Foto Zunnur Al Shafiq/BH)

mi yang kerap dicanangkan.

“Harapan saya untuk Belanjawan 2020 adalah jangan ia menjadi belanjawan populistik, bersifat mega dengan projek besar yang rakyat kebanyakan tidak dapat menikmatinya.

“Kita harap belanjawan kali ini benar-benar menumpukan kepada setiap isu yang dihadapi rakyat,” katanya yang menjadi ahli panel Bicara BH bertajuk Belanjawan 2020: Apa Tuntutan Ekonomi, Apa Kehendak Rakyat disiarkan menerusi Facebook Berita Harian Online, semalam.

Ahli panel lain termasuk Ketua Pegawai Eksekutif Majlis Tindakan Ekonomi Melayu (MTEM), Ahmad Yazid Othman dan Setiausaha Agung Kongres Kesatuan Sekerja Malaysia (MTUC), J Solomon. Sabaruddin Ahmad Sabri bertindak sebagai moderator.

Ahmed Razman berkata, kera-

jaan juga perlu memberi penekanan dalam memantapkan pendidikan di negara ini merentasi semua peringkat bagi melahirkan modal insan berkemahiran tinggi dan pada masa sama dapat meningkatkan produktiviti negara.

Beliau berkata, sudah tiba masanya untuk Malaysia melahirkan modal insan yang mampu menerokai industri masa depan dengan kemampuan mencipta teknologi sendiri yang lebih berdaya saing.

Sementara itu, Ahmad Yazid berkata, adalah diharapkan Belanjawan 2020 akan memberi gambaran mengenai pelaksanaan perkongsian kemakmuran yang dicanangkan kerajaan.

Beliau berharap dapat melihat bagaimana kerajaan mampu mengurangkan jurang pendapatan antara kaum, luar bandar dan bandar, memberi gaji dan makan-

gaji serta CEO (Ketua Pegawai Eksekutif) dan pekerja bawahan.

Sementara itu, Solomon berharap sebarang inisiatif dalam Belanjawan 2020 perlu menyelesaikan isu kos sara hidup dihadapi golongan buruh, sama ada bersifat jangka pendek atau panjang.

Katanya, belanjawan itu juga tidak boleh menunjukkan kerajaan ‘terlalu sayang pada pihak majikan’ dan meminggirkan pekerja dengan benar-benar menjaga pekerja B40 dan M40, selain menyelesaikan isu jurang pendapatan antara golongan kaya dan miskin yang ketara.

“Contohnya, mungkin kerajaan boleh kecualikan bayaran tol kepada B40 dan M40 yang boleh dikenal pasti menerusi MyKad, dan meningkatkan bayaran tol kepada golongan berkemampuan,” katanya.